

物理、天文物理、應用物理所研究生學位考試檔案參考用途
Forms for the thesis defense

檔案使用時間 When	表單名稱 Form Title	內容 Content
口試申請 Application	<ol style="list-style-type: none"> myNTU on-line application, print and submit the form to the Department 論文摘要，及經指導教授簽字同意之 Abstract, signed by the advisor. File name is Student NO_your name_論文摘要 已發表之SCI文章全文印出，至少一篇 full-text print of the published SCI paper, at least one 著作目錄(並註明IF=?點數)等向系辦提出申請 publication list (with IF = ?) 成績單 Official Transcript 	
口試之前 Before the oral exam (when the exam date is decided)	學位考試委員名冊 (更新 112.01 版本) List of Committee Member (Version 112.01)	請於口試三週以前繳交至系辦。 因關係報帳及口委資格審核，請務必書寫整齊得以辨識，並確實填寫所有口委之任職單位及職稱。 Submit the list to the Department three weeks before the thesis defense. For fee reimbursement and committee member qualification review, please make sure to write legibly for easy identification, and accurately fill in the positions and titles of all committee members.
	學位考試撤銷申請書 Thesis/Dissertation Defense Withdrawal Application Form	取消口試時請繳交至系辦。 Submit to the Department when withdrawing the thesis defense.
口試當天 On the oral exam day	口試委員審定書 (更新 112.01 版本) PhD Dissertation Acceptance Certificate (Version 112.01)	各一份，請所有口委簽在同一張。 自行複印或掃描留存完畢後，請正本繳回系辦。 One copy for each. All committee members sign on the same page. Students keep one copy and submit the originals to the Department.
	口試紀錄表 (更新 112.01 版本) Degree Examination Grade Report (Version 112.01)	

檔案使用時間 When	表單名稱 Form Title	內容 Content
	論文口試委員審查費匯款單 Exam fee receipt	<ul style="list-style-type: none"> ✓ 校外：乙份。 ✓ 校內物理系：不用。 ✓ 校內非物理系：身分證字號。 ➤ Members not from NTU: one copy ➤ Professors in NTU-Physics: n/a ➤ Professor in other NTU Departments: ID number
口試完畢 After oral exam	已通過學位考試本學期不畢業申請書 Application for Postponement Graduation after Passing Thesis/Dissertation Defense	<p>若本學期完成學位考試但不離校，請於學期結束前自行送至行政大樓研究生教務組申請。</p> <p>Students who have passed the degree exam but will not leave the school shall submit the application to the Graduate Academic Affairs Division before the end of the semester.</p>
	學位論文原創性聲明書 Statement of Academic Ethics and Originality Comparison	<p>完成原創性審查，須請指導教授簽名。</p> <p>Complete the originality comparison and obtain the signature of the advisor.</p>
	本系學生畢業離校手續單 Leaving School Form of the Department	<p>離校時繳交系辦，請完成以下：</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 指導教授及系上圖書室(R310)楊先生確認部分。 2. 紙本流向填寫。(系上蒐集與校方資訊不同。) <p>When leaving the school, please complete these steps, and submit the form to the Department</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Confirmation of the advisor and Mr. Yang (Library Room 310) 2. Fill up the Department Leaving Form (the information is different from that collecting by the university.)

本表供一般情形使用，實際情況請洽系辦胡靚，謝謝。

Forms are provided when applying for the thesis defense. Should you have any questions, please contact Miss Jean Hu.

國立台灣大學 112 學年度第 1 學期

物理/應用物理/天文物理 研究所博士學位考試委員名冊

112 年 1 月 11 日 物理系更新

博士生姓名：_____ 學號：_____ 手機：_____

學位考試口試委員資訊 (5-9 名)

校內外	姓名	現任或曾任單位及職務	備註	審查費用 (由系辦填寫)		
				審查費	車馬費	總額
內		台大物理系 教授	* 指導教授			
本次學位考試日期及時間		年 月 日 (星期) 。 上午/下午 時 分。				
本次學位考試舉行之地點		物理凝態館 R_____				

說明：

1. 系所請於研究生學位考試委員人選確定時，填寫聘函逕發各考試委員，並繕造本表，於報領考試委員審查費及交通費時，一併送交教務承辦單位(研教組、醫教分處)，以利核對。
2. 博士學位考試委員五至九人，指導教授及共同指導教授以外的學位考試委員，博士學位考試至少四人，其中所外委員至少一人，請註明校內或校外。
3. 有關博士學位考試委員之規定，請參閱本校『博士暨碩士學位考試規則』。

指導教授簽章：_____；系（所）主任簽章：_____

(本表請於學位考試前三週送至系辦審核，並於學位考試前一週至系辦領取聘書。)

國立臺灣大學博、碩士學位考試撤銷申請書

學生：_____ 學號：_____

申請日期：_____年_____月_____日

系所別：_____

學生已申請本()學年度第 學期學位考試，茲因
_____, 擬撤銷本學期申請之學位考試，
敬請照准。

指導教授簽章：_____

系(所)主任簽章：_____

日期：_____年_____月_____日

說明：

1. 依據本校博士暨碩士學位考試規則規定：已申請學位考試之研究生，若因故無法於該學期內(第1學期1月31日之前；第2學期7月31日之前)舉行學位考試，應於學校行事曆規定學期結束日(第1學期1月31日之前；第2學期7月31日之前)之前報請學校撤銷該學期學位考試之申請。逾期未撤銷亦未舉行考試者，以一次不及格論。
2. 本申請書呈指導教授及所長簽章同意後，請送教務承辦單位(研教組、社科院教務分處、醫教分處)存查。

Thesis/Dissertation Defense Withdrawal Application Form

Student Name: _____

Student ID Number: _____

Application Date: _____ (month) _____ (date) _____ (year)

Department/Graduate School: _____

I have submitted the Thesis/Dissertation Defense application for the _____
(First/Second) semester of Academic Year _____. However, due to _____,
I am unable to attend the Thesis/Dissertation Defense as scheduled, and hereby present this withdrawal application.

Advisor's Signature: _____

Department Head /Director's Signature: _____

Date: _____ (month) _____ (date) _____ (year)

Notes:

1. According to relevant NTU thesis/dissertation defense application regulations, if one cannot complete the thesis/dissertation defense before the date (First semester: January 31st; Second semester: July 31st) , one must apply for withdrawal using this form before the end of the semester. A student who fails to meet this requirement will receive a failing grade.
2. Please submit this form to the Graduate Academic Affairs Office after obtaining signatures from the advisor and the department head/director.

國立臺灣大學博士學位論文
口試委員會審定書

PHD DISSERTATION ACCEPTANCE CERTIFICATE
NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY

(論文中文題目) (Chinese title of PhD dissertation)

(論文英文題目) (English title of PhD dissertation)

本論文係_____ (姓名)_____ (學號) 在國立臺灣大學
_____ (系/所/學位學程) 完成之博士學位論文，於民國__年
__月__日承下列考試委員審查通過及口試及格，特此證明。

The undersigned, appointed by the Department / Institute of _____
on __ (date) __ (month) __ (year) have examined a PhD dissertation entitled above presented
by _____ (name) _____ (student ID) candidate and hereby certify
that it is worthy of acceptance.

口試委員 Oral examination committee:

(指導教授 Advisor)

系主任/所長 Director: _____

國立臺灣大學研究所博、碩士學位考試試卷(口試紀錄表)

Thesis/Dissertation defense grade sheet

____學年度(year)第____學期 (semester)

考試日期 (Date) : ____年 ____月 ____日

系所組學位學程別(Department) : _____

考試地點(Place) : _____

學號(ID number) : _____

記錄(Recorder) : _____

姓名(Name) : _____

學位考試成績(Grade) : A+ ; A ; A- ; B+ ; B ; B- ;
 C+ ; C ; C- ; F ; X

(請勾選成績，塗改請核章。成績評量定義詳見下列說明，研究生及格標準為 B-。)
(Please tick the grades. Please refer to the following description for the definition of grades. The passing standard for graduate students is B-.)

論文題目(Title of thesis/dissertation) : _____

※本委員會確認學位論文是否符合專業領域 是 (yes) 否 (no)

(The committee confirms whether the thesis/dissertation meets the professional field)

考試委員簽章(Sign of committee members) :

※成績評量定義：Definition of Grades

A+	90-100	所有目標皆達成且超越期望 (All goals achieved beyond expectation)
A	85-89	所有目標皆達成 (All goals achieved)
A-	80-84	所有目標皆達成，但需一些精進 (All goals achieved, but need some polish)
B	77-79	達成部分目標，且品質佳 (Some goals well achieved)
+		
B	73-76	達成部分目標，但品質普通 (Some goals adequately achieved)
B-	70-72	達成部分目標，但有些缺失 (Some goals achieved with minor flaws)
C+	67-69	達成最低目標 (Minimum goals achieved)
C	63-66	達成最低目標，但有些缺失 (Minimum goals achieved with minor flaws)
C-	60-62	達成最低目標但有重大缺失 (Minimum goals achieved with major flaws)
F	59(含)以下	未達成最低目標 (Minimum goals not achieved)
X	0	因故不核予成績 (Not graded due to unexcused absences or other reasons)

國立臺灣大學物理/天文物理/應用物理學研究所

博士班/碩士班論文口試委員審查費匯款填表

口試學生：

口試日期：

匯款資訊

姓名：

單位：

職稱：

身分證字號：

戶籍地址：

匯款帳號：郵局：局號_____帳號_____

_____銀行_____分行；帳號_____

國立臺灣大學物理/天文物理/應用物理學研究所

博士班/碩士班論文口試委員審查費匯款填表

口試學生：

口試日期：

匯款資訊

姓名：

單位：

職稱：

身分證字號：

戶籍地址：

匯款帳號：郵局：局號_____帳號_____

_____銀行_____分行；帳號_____

已通過學位考試本學期不畢業申請書 學年度第 學期

(欲畢業之學期須上研教組網頁填碩博士學位考試申請選已通過學位考試本學期將畢業申請書)

年 月 日

所組別	所 組		
學 號			電話：
中文姓名			英文姓名
本學期末畢業原因請勾選	<input type="checkbox"/> 已完成學位考試，未交論文 <input type="checkbox"/> 未通過系所畢業之規定， <u>論文請勿交至圖書館及勿上傳檔案</u> <input type="checkbox"/> 已完成學位考試，未修畢教育學程學生，論文請交至研教組或醫、社科教務分處， <u>請勿交至圖書館及勿上傳檔案（次學期若僅修教育學程課程 9 學分以下者，只須繳交學分費）。</u>		
<p>具教育學程修習資格者，因教育學程學分未修畢者： 尚未修畢課程（申請第 1 或 3 項者請附成績單，申請第 2 項者請附歷年專門課程認定結果如未曾申請認定者，則免附。相關文件得以影本替代，但如有偽造或與事實不符者，由申請人自負其法律責任）</p>			
勾選	項目(課程種類)	課程名稱(學分數)	師資培育中心簽章
	1. 教育專業課程尚未修畢，共_____科 _____學分		
	2. 專門課程尚未修畢，共_____科 _____學分		
	3. 教育實習課程尚未修畢（限延長半年，每年 8.1-1.31）	※新制之半年全時教育實習課程，自九十四學年度起開設。 ※修畢普通課程、專門課程及教育專業課程者，得選擇先行畢業，再參加半年教育實習課程，亦得延長修業年限半年，參加教育實習課程。參加舊制一年教育實習者，不得申請延畢。	
<p>論文題目：</p>			
說 明	一、本學期已完成學位考試論文，但未繳論文者，或因教育學程未修畢者請填此單。 二、因論文未交延畢者，請注意於下學期須註冊及選課（論文）。 三、請於將畢業之學期填寫已通過學位考試本學期將畢業申請書，俾以製作畢業證書。		
<p>學位考試成績：</p>			
指導老師簽章：		所長簽章：	

※第一學期於 1 月 31 日前提出，第二學期於 7 月 31 日前提出

Application for Postponement Graduation after Passing Thesis/Dissertation Defense

(Those who plan to graduate should fill another form called "Application for Graduation after Passing Thesis/Dissertation Defense".)

		Month	Date	Year
Department/Division	Department: Division:			
Student ID No.		Phone Number		
Chinese Name		English Name		
Reasons	<input type="checkbox"/> I have passed the thesis/dissertation defense, but I haven't submitted my Thesis/dissertation. <input type="checkbox"/> I have not completed the graduation requirements. (In this case, do not submit your thesis/dissertation to NTU Library.) <input type="checkbox"/> I have passed the thesis/dissertation defense but haven't finished the Teacher Education Program. (In this case, please submit your thesis/dissertation to the Graduate Academic Affairs Division. Do not submit it and the electronic copy to the NTU Library. If you plan to take courses only from the Teacher Education Program for less than nine credits in the next semester, you only have to pay for the credits.)			

For those who haven't finished their Teacher Education Programs:

List of Unfinished Courses (Those who apply for course type 1 or 3 should attach their transcripts. Those who apply for course type 2 should attach the Certification for Specialized Courses. Documents can be in photocopies. Do not forge documents.)

Check	Course Type	Course Name and Credits	Signature of Teacher Education Center
	1. Professional Courses (_____ courses and _____ credits left.)		
	2. Specialized Courses (_____ courses and _____ credits left.)		
	3. Practical Training Courses (can only be extended for half a year, from August 1 to January 31)	<p>* New regulations concerning half-year practical training courses started from Academic Year 2005.</p> <p>* Students who have finished all the other courses can choose to either graduate and attend the half-year practical training courses, or stay in school for another semester and attend the practical training courses. <u>Those who attend the full-year practical training courses may not extend their studies.</u></p>	

Thesis Title:

Notice	<p>1. Students who have passed the thesis/dissertation defense but haven't submitted their thesis/dissertation or finished the Teacher Education Program should fill this form.</p> <p>2. Students who stay in school because they haven't submitted their thesis/dissertation should register and take courses in the next semester.</p> <p>3. Students who are graduating should fill the Application for Graduation after Passing Thesis/Dissertation Defense.</p>
--------	---

Thesis/Dissertation Defense Grade:

Advisor's Signature:	Signature of Head of Department / Graduate School:
----------------------	--

※Deadline for the first semester: January 31
Deadline for the second semester: July 31

國立臺灣大學
學位論文學術倫理暨原創性聲明書

1. 本人已經自我檢核，確認無違反學術倫理情事，論文倘有造假、變造、抄襲、由他人代寫，或涉其他一切有違著作權及學術倫理之情事，及衍生相關民、刑事責任，概由本人負責，概無異議。
2. 本人之學位論文已確實經本校論文內容相似度比對系統檢核，內容比對相似度為 _____% (如有需要得另補充說明)，符合系、所、學位學程自訂標準。

聲明人： _____

學號： _____

中華民國 _____ 年 _____ 月 _____ 日

指導教授簽章： _____

共同指導教授簽章（無免）： _____

系所（學位學程）主管簽章： _____

備註：110 學年度第 2 學期研究生應於繳交學位論文前完成論文相似度比對作業，並將本聲明書送交指導教授及系、所、學位學程主管簽章，本聲明書正本由各系、所、學位學程留存備查。

National Taiwan University
Statement of Academic Ethics and Originality Comparison

1. As the author of this thesis/dissertation, I adhere to the principles of academic ethics.
I confirm that I have checked my thesis/dissertation and there is no violation of academic ethics. I will be responsible for any falsification, alteration, plagiarism, thesis or dissertation written by someone else, or any other violation of copyright and academic ethics, as well as any related civil or criminal liability.
2. I confirm that I have submitted my thesis/dissertation to the originality comparison system of the university and receive a similarity score of _____%, which is in accordance with the standard set by the respective department, graduate institute, or degree program.

Student Name (Please Print Clearly):

Student Number: _____

Date: _____ Y _____ M _____ D

Signature of Advisor of Thesis/Dissertation:

Signature of Co-advisor of Thesis/Dissertation (if any):

Signature of Chair of the Department or Degree program:

Note: Students must proceed with a comparison of originality for their master's thesis or Ph.D. dissertation before submitting the thesis or dissertation, and submit the statement of academic ethics and originality comparison with the signature of the advisor(s) and the chair of the department or degree program to the department for future reference.

國立台灣大學物理學系/天文所/應物所學生畢業離校手續單

學號：_____ 姓名：_____ 導師（指導教授）：_____

電話：_____ (Lab) _____ (H) _____ (M) 畢業：民國_____年_____月

論文題目（中文）：_____

論文題目（英文）：_____

上網填寫「台大畢業生動向調查」

確 認 項 目	指 導 教 授 簽 名
已歸還借用之鑰匙、各種資料、儀器等物品，完成指導教授交辦事項，並符合本研究室訂立之離校規定	
已將研究室鑰匙交還給原登記研究室之圖書室楊先生	簽 收 欄 (必 填)

※自 94 學年度第 2 學期起，學生離校手續採網路辦理。(詳細資料請至學校 info 網頁查詢)

※離校手續辦理系統尚未開放指導教授使用，暫由系所統一辦理，**請指導教授簽名確認**後，由學生交系辦公室，以憑辦理同意離校作業。

校友資料表

為建立校友聯絡網，加強校友服務，請您撥冗填妥下列資料。您亦可至 台灣大學校友資訊網 自行鍵入及修改個人資料，也歡迎自願登錄為聯絡人。 感謝您的協助，敬祝平安快樂！。			
姓名：	學號：	性別：	生日：
畢業：民國_____年_____月 (<input type="checkbox"/> 博 <input type="checkbox"/> 碩 士班)			
通訊資料 (離校後資料)	聯絡電話：		手機號碼：
	國內聯絡地址：		
	國外聯絡地址：		
網路通訊 (離校後資料)	電子信箱：		
	個人網頁：		
工作/升學 資料 <input type="checkbox"/> 待業中 <input type="checkbox"/> 服役	行業別/服務單位：		
	就學學校/系所/班別：		
	個人職稱：		
	公司/學校電話：		
	公司/學校地址：		

謝謝您耐心地填表！